
Protokół Nr IV/XLIII/06
z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 28 lutego 2006 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący Rady Gminy p. Henryk Idaczyk. Na sali  obecni byli  również 
Wójt Gminy Stanisław Moik, Zastępca Wójta Jakub Bronowicki oraz Skarbnik  
Gminy Maria Januszek.  Przewodniczący stwierdził  prawomocność obrad.  Na 
sali  obecni  byli  wszyscy  członkowie  Rady  Gminy.  Lista  obecności  stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :
1. Otwarcie sesji.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Informacje i komunikaty Wójta i Przewodniczącego.
4. Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2006.
5. Uchwała w sprawie stawek czynszu za dzierżawę gruntów komunalnych.
6. Uchwała  w  sprawie  ustalenia  rocznego  programu  współpracy  z  

organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  których mowa w art.3  
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie.

7. Uchwała w sprawie określenia zasad przyznawania sołtysom diet i zwrotu 
kosztów podróży.

8. Uchwała  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  regulaminów 
określających wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych Gminy Wisznia 
Mała dodatków do wynagrodzenia.

9. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.
10.Zamknięcie obrad.
     Radni  jednogłośnie  przyjęli  proponowany porządek  obrad.  Protokół   z  
poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 01 lutego 2006 r. został przyjęty bez  uwag.
    Przewodniczący  obrad  oddał  głos  Wójtowi  Gminy,  który  poinformował  
zebranych o istotnych dla Gminy wydarzeniach. Stanisław Moik powiedział, że :

 odbył się konkurs na dyrektora Przedszkola Publicznego w Strzeszowie.  
Dyrektorem na okres 5-ciu lat jednogłośnie została wybrana pani Maria 
Garecka,

 odbył się gminny konkurs recytatorski, którego gospodarzem była szkoła 
podstawowa w Wisznia Małej. Konkurs odbył się w dwóch kategoriach tj.  
dla klas I –III i IV –VI. W tym konkursie brały udział wszystkie szkoły.  
Wyłonieni laureaci pojadą na konkursy powiatowe,

 odbyło  się  spotkanie  z  dyrektorami  Zespołu  Szkół  w  Krynicznie  p.  
Ireneuszem Osenkowskim i p. Jadwigą Spychałową na temat dożywiania 
dzieci. Dotychczas korzystaliśmy z cateringu, ale ponieważ dysponujemy 
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odpowiednim  pomieszczeniem  uznaliśmy,  że  korzystniej  byłoby 
przygotowywać ciepłe posiłki  na miejscu. Zwłaszcza, że jest  możliwość  
uzyskania  10%  dotacji  na  dostosowanie  tej  kuchni  do  obecnych 
wymogów. Trzeba się jednak liczyć z koniecznością przeznaczenia na ten 
cel dodatkowych środków z budżetu.

 Odbyło się także spotkanie z inwestorami z Hiszpanii, którzy na terenie  
poligonu będącego obecnie w rękach prywatnych chcieliby wybudować 
budynki 3-kondygnacyjne w zabudowie szeregowej. Jednak w MPZP jest  
zapis mówiący o tym, że tereny te przeznaczone są na sport i rekreację,  
zalesienie oraz częściowo pod zabudowę rozproszoną.

 Terenami należącymi do Akademii Rolniczej w Psarach zainteresowani są  
poważni inwestorzy chcący wybudować supermarkety, ale to wymagałoby 
zmiany  zapisów MPZP.  Gdyby  się  okazało,  że  Akademia  Rolnicza  nie  
chce  sprzedać  tych  gruntów  inwestor  wyraził  chęć  wykupu  terenów 
położonych po sąsiedzku w obrębie Malin i Kryniczno. Jednak te grunty  
należą już do prywatnych właścicieli.

 Odbyło się spotkanie sołtysów gminy Wisznia Mała. Byli na nim obecni  
przedstawiciele  Policji,  Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji  
Rolnictwa oraz KRUS-u, a także stacji chemiczno-rolniczej z Wrocławia.  
Na  spotkaniu  szczegółowo  omówiono  sprawy  dotyczące  rolników  i  
gospodarki odpadami. 

 Obecnie  jest  rozpatrywany  projekt  ustawy  o  zwrocie  części  podatku  
akcyzowego przy zakupie oleju opałowego dokonywanego przez rolników. 
Jeżeli ten projekt zostanie uchwalony, to wnioski o zwrot będą składane 
do gminy na podstawie faktury VAT,

 W OKSiR w Wiszni Małej odbyło się spotkanie z posłem Pis w sprawie  
modernizacji i budowy drogi nr 5. Apelowaliśmy, aby podczas głosowania 
budżetu posłowie byli ponad podziałami partyjnymi głosowali za tym, co 
prowadzi do rozwoju naszego regionu,

 Wójt  i  Zastępca  uczestniczyli  w  zorganizowanym  w  Dolnośląskim 
Urzędzie Wojewódzkim spotkaniu nt.” Wrocławskiego Węzła Wodnego”. 
Na  tym  spotkaniu  omawiano  także  sprawy  związane  z  budową 
obwodnicy”5”.

 Został powołany Pełnomocnik Wójta ds. uzależnień pani Joanna Boćko-
Sornat.  Jest  to  osoba  posiadająca  odpowiednie  przygotowanie  i  
doświadczenie zawodowe.

Kolejnym punktem porządku  obrad  była  uchwała  dotycząca  zmian  w  planie 
budżetu  gminy  na  rok  2006  r.  Przewodniczący  rady  Gminy  oddał  głos  
Skarbnikowi Gminy. Marii Januszek. Poinformowała ona radnych,  że podstawą 
zwiększenia  planu  dochodów budżetowych  jest  deklaracja  przedłożona  przez 
Rejonowy  Zarząd  Infrastruktury  we  Wrocławiu  w  sprawie  podatku  od  
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nieruchomości  na  2006  r.  W  związku  z  tym  –  powiedziała  M.  Januszek  – 
dokonuje się zwiększeń planu wydatków i tak : zadań iwestycyjnych ujętych w 
planie budżetu na 2006 r. o kwotę 40.000 zł oraz na realizację zadań bieżących  
91.620 zł. Następnie Skarbnik Gminy szczegółowo omówiła wyplam wydatków.
Przewodniczący  obrad  oddał  głos  radnemu  Stanisławowi  Wardziak,  który  
zapytał  czy  rzeczywiście  zakup samochodu osobowo-towarowego dla  Urzędu 
Gminy  jest  niezbędny?  W  odpowiedzi  głos  zabrał  Zastępca  Wójta,  który  
stwierdził,  że  samochód  jest  niezbędny,  bowiem  planuje  się  przyjąć  do 
wykonywania prac społecznie– użytecznych 8 osób. Tych pracowników musimy 
dowieźć  na  miejsce,  gdzie  prace  będą  wykonywane,  trzeba  także  dostarczyć 
niezbędne wyposażenie i materiały. Z kolei ten pojazd, który jest w posiadaniu  
ośrodka kultury służy przede wszystkim do przewozu osób. Wykorzystywany jest  
np.  do  przewozu  uczniów  na  konkursy,  zawody  itp.  Następnie  glos  zabrał  
Ryszard Śliwakowski, który zapytał co z rodzinami, które nie skorzystały z dopłat  
do kształcenia w przedszkolach we Wrocławiu. Wyjaśniając p. Maria Januszek 
powiedziała,  że  zapis  o  którym  mowa  dotyczy  tylko  i  wyłącznie  dzieci  
kształcących się w przedszkolach niepublicznych. Kwota ta może jeszcze ulec 
zmianie, bo zobowiązaliśmy Wrocław do przedstawienia rzeczywistych kosztów 
ponoszonych na kształcenie w przedszkolach niepublicznych.
   Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu  
gminy na 2006 rok. Uchwała została przyjęta przy jednym głosie „ przeciw” i  
otrzymała  nr  IV/XLIII/266/06.  Stanowi  ona  załącznik  nr  2   do  niniejszego  
protokołu. 
     Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała dotycząca ustalenia stawek  
czynszu za dzierżawę gruntów komunalnych. Przewodniczący Henryk Idaczyk  
oddał glos Zastępcy Wójta, który powiedział, że obecnie obowiązująca uchwała 
pochodzi  z  1998  roku  i  należy  ją  uaktualnić.  Następnie  J.  Bronowicki  
przedstawił  propozycje  stawek  czynszu  za  dzierżawę  gruntów  komunalnych.  
Stawki te są zapisane w załączniku nr 1 do uchwały i są to stawki minimalne.  
Stanowią one wytyczne dla Wójta Gminy przy zawieraniu umów dzierżawy i  
organizowaniu przetargów na dzierżawę. Zastępca Wójta stwierdził,  że  jeżeli  
pierwszy przetarg na dzierżawę gruntów zakończy się wynikiem negatywnym,  
przeprowadza się drugi przetarg. W drugim przetargu Wójt Gminy może obniżyć  
stawkę czynszu dzierżawnego nie więcej niż o 50% stawki czynsz ustalonego w 
załączniku  do  uchwały.  Gdyby  jednak  ten  drugi  przetarg  też  nie  przyniósł  
rezultatu to Wójt Gminy nie ma obowiązku organizowania przetargów i może  
oddać  grunt  w  dzierżawę  w  drodze  rokowań.  W  takim  przypadku  wysokość  
czynszu dzierżawnego ustala się w drodze rokowań pomiędzy Wójtem Gminy, a  
Dzierżawcą, z tym, że ustalona wysokość czynszu nie może być niższa niż 40%  
stawki czynszu ustalonej w załączniku do uchwały.
    W przypadku oddania w dzierżawę gruntu w drodze bezprzetargowej czynsz  
dzierżawny ustala się w wysokości nie niższej niż określona w załączniku Nr 1 
do uchwały – powiedział Zastępca Wójt. Zwrócił tez uwagę na zapis mówiący o 
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tym, że za bezumowne korzystanie z gruntów stanowiących mienie komunalne 
gminy  Wisznia  Mała  pobiera  się  odszkodowanie  w  wysokości  pięciokrotnej  
wartości  czynszu  określonego  w  załączniku  dla  danego  rodzaju  gruntu  w 
stosunku miesięcznym. 
    Następnie radny Czesław Nasionek zapytał czy tereny zajęte przez boiska  
także  będą  podlegały  opłacie  tego  czynszu.  Ten  czynsz  nie  dotyczy  boisk  –  
odpowiedział J. Bronowicki.
   Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  stawek  czynszu  za  
dzierżawę  gruntów  komunalnych.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  
otrzymała nr IV/XLIII/267/06. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu z obrad  
Rady Gminy.
   Następnie radni przystąpili do omawiania kolejnego punktu porządku obrad 
tj.  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  rocznego  programu  współpracy  z  
organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  
ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i  wolontariacie.  Przewodniczący  
Henryk  Idaczyk  oddał  głos  Jakubowi  Bronowickiemu,  który  powiedział,  że  
gmina  chce  złożyć  organizacjom  pozarządowym  propozycję  współpracy  w 
dziedzinach, które realizuje gmina np. przeciwdziałanie patologiom społecznym, 
podejmowanie działań w celu wyrównywania szans oraz pełnego uczestnictwa 
osób  niepełnosprawnych  we  wszystkich  sferach  życia,  ochrona  i  promocja 
zdrowia  mieszkańców  gminy,  upowszechnianie  wiedzy  ekologicznej,  
upowszechnianie kultury fizycznej, wspieranie działalności klubów sportowych,  
pomoc  ofiarom  katastrof  i  klęsk  żywiołowych,  konfliktów  zbrojnych  oraz 
działalność na rzecz współpracy ze społecznościami lokalnymi innych państw.
    Tryb pozyskiwania środków jest dość skomplikowany- powiedział zastępca  
Wójta.  Istniejące  Kluby  Sportowe  powinny  zarejestrować  swoją  działalność,  
prowadzić uproszczoną rachunkowość i posiadać konto i to będzie podstawą do  
aplikowania po środki finansowe w przyszłym roku.
   Następnie radny Ryszard Śliwakowski zapytał ile na terenie naszej gminy jest  
stowarzyszeń,  które  z  tej  propozycji  mogłyby  skorzystać?  W  odpowiedzi  
Zastępca Wójta stwierdził, że jest 7 klubów sportowych, a takich stowarzyszeń 
najprawdopodobniej nie ma.  Natomiast do konkursu ofert mogą przystępować 
także podmioty położone poza terenem naszej gminy.
   Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  rocznego  
programu  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami,  o  
których  mowa  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o  działalności  pożytku  publicznego  i  
wolontariacie.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  nr 
IV/XLIII/268/06. Stanowi ona załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
     Kolejny punkt porządku obrad dotyczył uchwały w sprawie określenia zasad 
przyznawania sołtysom diet  i  zwrotu kosztów podróży.  Przewodniczący Rady  
Gminy oddał głos Jakubowi Bronowickiemu, który poinformował radnych, że 
znowelizowana  ordynacja  podatkowa  uniemożliwiła  dostarczenie  nakazów 
podatkowych  poprzez  sołtysów.  Dlatego  też,  aby  zrekompensować  sołtysom 
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dochody utracone z tego tytułu proponuje się ustalić kwotę diety w wysokości  
100 zł plus 20 zł z tytułu zwrotu kosztów podróży.
   Głos zabrał radny i jednocześnie sołtys p. Jan Kwaśnica, który powiedział, że  
praca sołtysa jest często niedoceniana. Przeważnie spotykamy się z zarzutami i  
przykrościami,  a nie  zwraca się  uwagi  na to,  że  w całości  odpowiadamy za  
powierzony  majątek.  Dziś  podatki  można  regulować  na  różne  sposoby  i  w  
związku z  tym dochody z  inkasa podatków znacznie  się  zmniejszyły.  Dlatego 
jesteśmy wdzięczni za tę próbę rekompensaty powiedział J. Kwaśnica.
     Radny Czesław Nasionek złożył wniosek formalny o przyznanie sołtysom 
diety w kwocie 200 zł.
     Radny Kazimierz Kołodziej zapytał czy  100,00 zł jest to kwota ustalona z  
sołtysami, czy jest to propozycja Wójta Gminy? W odpowiedzi usłyszał, że kwota 
120,00 zł to propozycja Wójta.
    Radny  Stanisław  Wardziak  stwierdził,  że  proponuje  pozostanie  przy  
propozycji Wójta Gminy.
    Następnie głos zabrała pani sołtys z Ligoty Pięknej  Daniela Ciecierska,  
która  powiedziała,  że  obecnie  Państwo  dyskryminuje  instytucję  sołtysa.  
Najpierw  zabrano  nam dodatki  do  telefonów,  wynagrodzenie  za  roznoszenie  
upomnień,  a  teraz  nie  możemy  nawet  roznosić  nakazów  podatkowych  – 
powiedziała pani sołtys.
    Następnie  głos  zabrał  Henryk  Idaczyk,  który  powiedział,  że  przyznanie  
sołtysom  diety  w  kwocie  120  zł  przyniesie  im  rocznie  1440  zł.  Jest  to  już  
zauważalne  kwota  i  uważam,  że  zrekompensuje  utracone  dochody  za  
roznoszenie zobowiązań podatkowych. 
    Radny  Czesław  Nasionek  wycofał  swój  wniosek  o  przyznanie  diety  w  
wysokości 200 zł.
   Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  
przyznawania sołtysom diet i zwrotu kosztów podróży. Uchwała została przyjęta  
jednogłośnie, przy czym dwie osoby nie brały udziału w głosowaniu. Uchwała  
otrzymała nr IV/XLIII/269/06. Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu  z obrad 
Rady Gminy.
    Kolejnym  punktem  porządku  obrad  była  uchwała  w  sprawie  ustalenia  
regulaminów  określających  wysokość  i  szczegółowe  warunki  przyznawania 
nauczycielom zatrudnionym w oświatowych jednostkach organizacyjnych gminy  
Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia. Przewodniczący obrad oddał głos  
Zastępcy Wójta Gminy, który stwierdził, że organ nadzoru, tzn. Wojewoda nie  
zgodził  się  na  niektóre  zapisy  zawarte  w  podjętej  uchwale.  Zastrzeżenia 
dotyczyły tego, że Rada Gminy nie może ustalać kiedy wypłacane są dodatki  
( motywacyjny i za warunki pracy). Wojewoda nie zgodził się także na wypłaty  
za godziny dodatkowe dyrektorom i  wicedyrektorom szkół.  Ten projekt,  który 
Państwo macie przed sobą uwzględnia wszystkie wnioski Wojewody.
     Radni  nie  wnieśli  uwag.  Przewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  
zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminów  określających  wysokość  i  
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w oświatowych 
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jednostkach organizacyjnych Gminy Wisznia Mała dodatków do wynagrodzenia.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała nr IV/XLIII/270/06. Stanowi  
ona załącznik nr 6 do protokołu  z obrad Rady Gminy.
    Następny punkt programu to interpelacje i zapytania. Pierwszy zabrał głos  
radny  Czesław Nasionek,  który  zapytał  czy  to  prawda,  że  Minister  Ochrony  
Środowiska wprowadził ustawę wg. której  gminy do roku 2010 mają posiadać 
kanalizację sanitarną i co my w tym kierunku robimy? W odpowiedzi Zastępca 
Wójta powiedział,  że  to zależy od wielkości  gminy,  rok 2010 dotyczy dużych 
aglomeracji nas obowiązuje termin do 2015 roku. A co robimy ? – sukcesywnie  
opracowujemy  projekty  kanalizacji,  ale  wszyscy  doskonale  zdajemy  sobie 
sprawę z tego, że są to milionowe zadania- powiedział J. Bronowicki.
    Radny  Ryszard  Śliwakowski  powiedział,  że  wiadomo o  planach budowy  
odcinka  chodnika  do  ulicy  Malinowej  w  Psarach.  Mieszkańcy  proponują 
przedłużenie  wykonania  tego  chodnika  do  p.  Kowalczuka  lub  do  p.  
Bajkowskiego.  Czy  jest  szansa,  aby  na  obecnym  etapie  projektowania  tę 
propozycję uwzględnić? – zapytał p. R. Śliwakowski. Przewodniczący obrad o  
odpowiedź  poprosił  Zastępcę  Wójta  Gminy.  Chcielibyśmy  ten  chodnik 
zaprojektować na całej ulicy Parkowej. Będziemy w tej sprawie współpracować 
ze Starostą, bo jest to droga powiatowa. Zakres budowy tego chodnika będzie  
też uzależniony od zakresu odwodnienia.
    Radny Czesław Nasionek zapytał, dlaczego nic się nie dzieje z budynkiem po  
starej szkole w Krynicznie. W odpowiedzi Jakub Bronowicki stwierdził, że gmina 
chce sprzedać ten budynek. W chwili obecnej nie jest to jednak możliwe, bowiem  
nie zakończył się jeszcze proces podziału nieruchomości i nie wiemy jak dużą 
część działki Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych będzie chciała przejąć na 
modernizację „5”. 
    Przewodniczący  H.  Idaczyk  oddał  głos  radnemu  J.  Kwaśnica,  który 
powiedział, zwraca uwagę na duże spustoszenia jakie poczyniła zima w jakości  
dróg. Szczególnie dotyczy to drogi Psary-Krzyżanowice. Droga jest intensywnie 
wykorzystywana,  ale  nie  ma  tam  utwardzonego  pobocza.  Przy  mijaniu 
samochodów pobocze zaczyna się obłamywać.
    Zastępca Wójta powiedział, że ten problem jest cały czas monitorowany i  
zwróciliśmy się do Starosty o zabezpieczenie środków finansowych na remont  
dróg.
     Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku pytań ze strony radnych i  
sołtysów Przewodniczący obrad zakończył sesję o godzinie 11.30.
                                                                           Podpisał:

Protokołowała: 
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